
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 644 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 28. august 2023. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Larsen (KF). 

 

Spørgsmål nr. 644:  

”Hvis ministeren mener, jf. svar på SUU alm. del - spørgsmål 413, at Styrelsen for 

Patientsikkerhed har de rette handlemuligheder, hvordan kan ministeren så forklare 

at sagen om Moderhuset Maia fortsatte i over 15 år trods grov forsømmelighed?” 

 

Svar: 

Det er fortsat min opfattelse, at Styrelsen for Patientsikkerhed har de rette handle-

muligheder i forhold til tilsyn af sundhedspersoner og behandlingssteder. Det gør jeg 

på baggrund af evalueringen af styrelsens tilsyn. 

 

I forhold til den konkrete sag om Moderhuset Maia har styrelsen erkendt, at der er 

gået for lang tid, fra styrelsen modtog bekymringshenvendelsen i 26. januar 2018 til 

der er fulgte op på denne. Derfor har styrelsen netop ændret deres retningslinjer i 

forhold til håndtering af bekymringshenvendelser med henblik på at undgå lignende 

fejl i fremtiden. 
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